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 # Tid Emne Underpunkter 

1. 17:00-
17:20 

Gennemgang af opgaver • Gennemgang (MHB) 

2. 17.20-
17.35 

TV aftale • Orientering om status (RW) 

3. 17:35-
18:00 

Diskussion af 
turneringsgebyrer 

• Gennemgang af nuværende økonomi (RW) 

• Hvilke principper skal gælde for fastlæggelse af 
turneringsgebyrernes størrelse for de forskellige 
rækker? 

• Planlægning af oplæg til rigsdagen 

4. 18:00-
18:45 

Økonomi • Status (AN) 

• Budgetønsker 
• Besparelsesmuligheder 

• Budgetscenarier 

• Handleplan 

5. 18:45-
18:55 

Pause •  

6. 18:55- 
19:10 

Uddannelse • Orientering om uddannelse (RW) 

7. 19:10-
19:30 

Dommere • Orientering dommersituation (JB) 

8. 19:30-
19:45 

Evaluering af DBBF 
organisering 

• Se diskussionsoplæg 

• Opgavefordeling i udvalg 

9. 19:45-
20:15 

Strategi • Oplæg med konkrete handlepunker (RW) 

• Holdning til strategisk møde med DGI 

10.20:15-
21:00 

Strategisk oplæg • Turneringsudvalget (TF) 

11.21:00-
21:15 

Andet • Næste møde 28. februar i Horsens 
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Undskyldt: Michael Piloz (LU), Thea Nørgaard (DL),   
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Ad.1 Gennemgang af opgaver 
MHB gennemgik de aftalte opgaver  
 
Bestyrelsen bliver nu informeret og deltager så meget som muligt i netværksmøderne 
 
CH fortalte at udvalget næsten har et lovforslag til trænerlicenser klar, men det er kompliceret og tager 
lang tid at få det konstrueret rigtigt. De vil have et endeligt forslag til starten af februar. 
 
JN mente at det var vigtigt at udvalgene mødtes med hinanden for at sikre at vi har en fælles forståelse af 
hvad vi laver. RW gjorde opmærksom på at han har en opgave med at sikre et møde mellem alle udvalg 
hvert andet år.  
 
JB fortalte at man vil lave en ny kursusstruktur på dommerområdet og derfor venter man lidt med 
vejledningen til ny uddannede B-dommere 
 
JN fortalte at udvalgene ikke har fået set på forbedringer af camps. Det blev aftalt at CH og JN mødes 
om dette og kommer med et oplæg til næste møde. 
 
JB fortalte at der er lavt et oplæg til uniformering 
 
Code of conduct for trænere er en del af de pågående dommerforhandlinger og er derfor udskudt. 
 
TF orienterede om at der nu er lavet en pjece til vejledling i håndtering af protester ogat disse lægges i 
alle protokoller. JB fortalte at DU overvejer at se om man kan gøre protestreglerne lettere for klubberne. 
 
Ad.2 tv-aftale 
RW og MHB orienterede om status på Tv-forhandlingerne der forløber positivt. 
 
Ad.3 økonomi 
Turneringsgebyrer 
RW gennemgik en analyse af økonomien i rækkerne og stillede bestyrelsen nogle principielle spørgsmål 
om turneringsgebyrerne. Ud fra de oplyste tal havde bestyrelsen en efterfølgende diskussion af området. 
MHB mente ikke at 1.000 kr. for et ungdomshold var dyrt – nærmest tværtimod. JN var enig i at det ikke 
kunne være beløbets størrelse der har betydning for antallet af medlemmer. Han mente dog at der var 
rimeligt at man så på hvor mange kampe de spiller, hvis det var få så skal man overveje om gebyret skal 
sænkes. 
RW spurgte til om bestyrelsen forsat ønskede at bruge øremærkede indtægter der skulle knyttes til nogle 
bestemte omkostinger. MHB var ikke tilhænger af de specifikke afgifter, men han syntes det var fint at 
man kunne synliggøre hvad klubberne bidrager til. Han mente det var alt for ufleksibelt for bestyrelsen at 
agere. EJ var meget enig i at man skal undgå enhver knytning på indtægter og udgifter. EJ syntes at 
gebyrerne for ungdomshold var meget lave, og gjorde opmærksom på at det er alment accepteret i 
klubber med eliteafdelinger at en del af indtægterne går til førsteholdet. Han mente at samme princip 
gælder for forbundet.  MHB bad RW om at undersøge hvad turneringsomkostningerne for holdene er i 
sammenlignelige sportsgrene. 
SF syntes at seriehold skal betale mindre.. Problemet er der hvor man  går fra at forældrene betaler til at 
man selv betaler, og det er derfor man taber de folk som vi gerne vil have som motionister. Hun mente 
derimod at man godt kan lægge noget mere ned på ungdomsholdene. MHB var helt enig. EJ syntes man 
kunne overveje om man kan hæve det til det dobbelte. Han mente at klubberne skal arbejde på samme 
måde med sin kontingentstruktur. JB var helt enig. 
RW fortalte om sammenhængen mellem fleksibilitet og omkostninger. Generelt arbejder forbundet med 
en stor fleksibilitet sammenlignet med andre forbund. Dette giver en bedre service til klubberne, men 
koster mere i administration. Formålet er ikke at tabe hold der ikke når at melde sig til en fast frist. SF 
foreslog at der laves et system hvor fe.ks. de ti første kampflytninger er gratis, men at det koster derefter 
. 
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AN spurgte om der skulle være en større forskel mellem mester og andre rækker i ungdomsrækkerne. 
AN mente at man også skulle se på om der i samme omgang skal laves flere stævner.  
RW fortalte at der selvfølgelig er flere omkostningerne på de dommerpåsatte rækker. CH pointerede at 
man i mesterrækkerne er mere sikker på at få kampene, hvorimod at holdene oftere trækker i de lavere 
rækker og dermed får de færre kampe. JN mente at det afgørende for om holdene melder sig til 
turneringen er om de har holdet, så det er mere et problem om man kan få lov til at melde hold til hvis 
man får spillerne sent. Her er stævnerne er en bedre løsning.  Han mente at turneringsgebyret havde lille 
betydning. SF mente at vi skal fokusere på effektivisering specielt på stævnerne. RW var helt enig og han 
foreslog at B&U og TU skal sætte sig ned sammen med administrationen og gå det hele igennem. 
EJ Var enig i at dem mellem 17 og 25 har sværere ved at betale da de ofte er studerende og forældrene 
ikek betaler mere. Derimod har de fleste over 25 fint råd, så priserne skal gennemtænkes grundigt. Han 
spurgte til hvor mange medlemmer forbundet vil tabe ved at hæve gebyrerne i forhold til at man har en 
velorganiseret overbygning der leverer et kvalitetsprodukt. 
Forholdet til ligaerne og deres bidrag blev diskuteret. AN mente at CDL skal betale nogle penge for at 
have et mandat til at spille danmarksturneringen uanset hvilket sponsorat der måtte komme ind. JN 
mente at CDL klubber skal bidrage til fællesskabet, ved at sætte et højere gebyr up front, men ikke for 
hele beløbet, og derudover en del af eventuelle sponsorater. MHB mente at der skal være et fast beløb 
fra ligaen og derudover en gradueret andel af sponsorat så jo større sponsorat de får hjem, jo mindre 
procent skal forbundet have, for det er dem der skaber et bedre og større produkt og derfor skal de have 
gevinsten. EJ var bekymret for at flere sponsorater gav dyrere udlændinge, han mente derfor at man 
skulle lægge pengene i en fond. CDL skal alt andet lige betale mest netto til forbundet. 
SF var ikke i tvivl om at tallene viste at at der er behov for en mere rimelig fordeling af 
turneringsgebyrerne. JB sagde at det blev endnu værre ved at de penge der kommer fra de øvrige 
klubber ikke går til clinics, men det bliver ikke afspejlet i DU’s budget. RW fortalte at det samlede budget i 
forhold til dommerne er højere end det der indbetales for dommerudgifter, så man kan sige at pengene 
faktisk går til dommerudviklingen. 
 
Ad.5.Økonomi 
Regnskabet blev gennemgået og indtil videre ser det ud til at holde budget, men der er som altid en del 
usikkerheder på dette tidspunkt. 
AN spurgte til budgetønsker fra de forskellige udvalg hurtigst muligt. Han vil udsende en skabelon til hvert 
udvalg. 
EJ foreslog at man lavede en særlig pulje for sponsorindtægter, så man ikke planlægger faste 
driftsomkostninger dækket af sponsorindtægter. JN var enig. EJ foreslog at man lavede en 
udviklingspulje, enten i hvert udvalg eller man havde en fælles pulje som alle kan søge af. Det princip har 
man allerede i bredden fortalte JN og han sagde at vi skal arbejde mere projektorienteret i vores 
budgetter.  
 
Ad.6 Orientering om uddannelse 
RW orienterede om det arbejde DBBF’s uddannelsesansvarlige er i gang med i forhold til 
uddannelsesområdet. Hele området er ved at blive gennemgået fra en ende af og Karen er blandt andet 
ude og deltage på samtlige kursustyper for at se hvordan det fungerer. Nogle af de udfordringer som 
administrationen er ved at forholde sig til er; 

- Der er meget stor forskel på hvad der bliver undervist i på det samme kursus afhængigt 
af hvem underviseren er 

- Der er stor forskel på hvilke materialer der bliver brugt og de er ikke opdaterede nok 
- Underviserne får ingen hjælp eller sparring 
- Selve strukturen i uddannelserne har brug for en revision 
- Der er ikke incitement nok for klubberne til at afholde kurser og skaffe flere kursister 
- Mange tror at man kun kan få kurser i SUW 
- Alt for få kender til kurserne og tænker på at tage dem 

 
Nogle af de indsatser som administrationen har tænkt at foreslå er;  

- Ansættelse af en fast gruppe af undervisere på kontrakt 
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- Et fast årligt obligatorisk møde for alle undervisere 
- En underviserinstruktør for hvert kursusområde der også er fagligt ansvarlig for 

kursusindholdet 
- En incitamentsstruktur der kan motivere klubberne til at arrangere kurser og skaffe 

kursister 
 
I forlængelse af dette fortalte JB om det oplæg til en ny dommeruddannelse som DU har lavet. Dette vil 
der blive arbejdet videre med i samarbejde med Karen 
CH fortalte ligeledes at trænerudvalget i samarbejde med børn og unge har arbejdet hårdt på at komme 
op med den rigtige licensstruktur og koblingen til uddannelsen. Han syntes det ville være godt hvis vi 
kunn få nogle unge med til at udvikle noget af materialet. MHB syntes det var super relevant og fortalte at 
Judo og spejderkorpset er rigtigt gode eksempler på hvordan man involverer de unge. Rene Hansen og 
Torben Bo vil arbejde med at aktivere nogle unge i forbindelse med udvalget. 
 
Ad 7 dommere 
JB orienterede om sagen med ligadommerclinicen der blev afholdt udenom DU. TF referede fra clinicen 
og fortalte at der var bred enighed blandt dommerne om at clinics og andet selvfølgelig burde gå igennem 
DU.  
RW gav en kort orientering om status på dommerforhandlingerne med CDL. 
EJ spurgte om dommerne dømte gratis til ulandsholdskampe, for det er svært at forklare 
ungdomslandsholdstrænerne at de træner gratis. JB kunne godt se pointen, men fortalte at der var 
tradition for det og det kunne være svært at skaffe dommere til disse kampe om sommeren. 
 
Ad. 8 Evaluering af forbundets struktur 
På sidste rigsdag blev bestyrelsen bedt om at evaluere om vi som forbund har valgt den rigtige struktur i 
som vi har brugt de sidste små ti år. RW gennemgik et diskussionsoplæg med overvejelser i denne 
forbindelse.  
MHB syntes at vi skulle arbejde mere for at gøre rigsdagen mere til en fest fx. ved at placerer den i 
forbindelse med Gam3 finals. Han spurgte f.eks. til hvorfor bestyrelsen ikke spillede mod hinanden i 
GAM3 finals, eller man inviterede alle klubbernes bestyrelser til at spille mod hinanden. Man kunne også 
gøre det med gamle landsholdsspillere. 
Der var enighed om at man ikke med fornuft kan skære noget ud af programmet, og derfor er det også 
svært at putte mere i det. Det skal dog overvejes om rigsdagen kan placeres i i forbindelse med en event.  
EJ foreslog at man i stedet hver fjerde år lavede en stor konference over to dage, hvor man kunne 
snakke strategi først. Hvis forbundet arbejdede med fireårs strategiperioder ville dette passet meget fint 
sammen. 
AN spurgte til processen om udfærdigelse lovforslagene. RW mente generelt at kvaliteten af 
lovforslagene var blevet bedre, han syntes dog det var svært at kvalificere klubbernes forslag da de 
sjældent havde lyst til at ændre på dem. 
I andre forbund er der mulighed for at trække nogle eksterne folk ind med specielle kompentencer ogdet 
blev disktueret om dette var en god ide.  
JN mente at det var en styrke at man er folkevalgt, så han syntes det kunne være farligt at tage folk ind 
udefra. EJ syntes at det kunne være interessant f.eks. at have en fremtidsforsker med. JN mente at det 
var vigtigt at man fik lagt meget ud i udvalgene. EJ var enig, men han syntes at mange af de ting at 
bestyrelsen har talt om godt kunne kvalificeres med en ekspert udefra. Problemet er selvfølgelig at der er 
meget som bestyrelsen taler om der ville være irrelevant for denne person og det vil være svært at finde 
en der gider at bruge tid på det frivilligt. MHB konkluderede at det bedste ville være at vi en gang om året 
får en ekstern person ind til at udfordre bestyrelsen på et givet emne.  
 
Ad.8 Strategi 
RW gennemgik diskussionsoplæg med forslag til konkrete målsætninger for de kommende tre sæsoner 
Identitet 
MHB foreslog at vi skal lave nogle kampagner med ”hvad er der for basket”. CH talte om at man gennem 
små tiltag hver dag kan skabe traditioner og dermed identitet. Herefter kom der forskellige forslag til dette; 
hver gang der er en kamp der bliver spillet så gør nogle bestemte ting f.eks. stiller op på en række og 
give hånd, BL/DL hold kunne have DBBF logo på deres bluser, der kunne være særlige spilletrøjer til 
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pokalfinalerne, ungdomslandshold er et vigtigt sted at skabe traditioner, bestyrelsen skal selv spille 
basketball i nogle sammenhænge etc. 
 
Fællesskab 
Ifølge MHB er det vigtigt at få i gangsat aktiviter så forbundet får klubfolk til at mødes; Klub for gamle 
landsholdsspillere, samle dem og fortælle om verdenen i dag,Arbejde for at klubberne arbejder mere 
sammen om forskellige områder, FIBA33 træning på tværs af klubber, definere min. antal samarbejder på 
tværs i netværk, firårlig konference som tidligere nævnt, endnu mere fællesaktiviteter omkring 
pokalfinaler, store fællessamlinger for landsholdene, etc. 
 
Trænere 
De foreslåede punkter vurderedes at være passende 
 
Elite 
Ud over de nævnte punkter blev følgende foreslået; antal ungdsomsspillere er der på talentskoler,  
Antal spiller til landsholdstræninger. 
 
Frivillighed 
SF mente det var vigtigt at DBBF arbejder bevidst med motivationsstrategier for de frivillige. 
 
Dommere og økonomi 
Der var enighed om at der også skal fremsættes målsætninger for disse to områder. 
 
Ad.9 politisk møde med DGI 
Der afholdes poltisk møde med DGI basketball d.29 januar og bestyrelsen drøftede den generelle 
indstilling til hele samarbejdet.  
JN mente at det skal være et tæt samarbejde omkring indholdet med kurserne, men at det er vigtigt at 
DBBF skal have hånd og hanke med indholdet da det er os der har den internationale relation., 
MHB gik ind for så meget samarbejde så meget som overhovet muligt. Med hensyn til nye projekter 
foreslog han at man mødtes en gang om året og drøftede disse i fællesskab.  
 
 
Ad.10 Strategi for turneringsudvalget 
TF fortalte at der ikke var så meget nyt fra turneringsudvalget siden han fortalte om strategien sidste år. 
Derimod gennemgik han resultaterne fra et spørgeskema der var sendt ud til alle klubberne. Omkring 40 
havde svaret hvilket er nok til nogenlunde brugbare resultater. Konklusionen var at klubberne generelt var 
enten tilfredse eller meget tilfredse med turneringen, men der selvfølgelig er områder der skal forbedres. 
Dette vil der komme noget konkret på fra udvalget senere. 
 
Ad.11 andet 
EJ fortalte at TD har udsendt forslag til støttekoncept til høring. Elitekurs kommer med en 
pressemedelelse om at man vil have en bredere mangfoldig talentudvikling. Vi mener ikke at støtte til 
talentudvikling skal være afhængig af det nuværende seniorniveau. Basket vil også komme med et 
høringssvar. 
MHB vil skrive en artikel der udfordrer DIF og team Danmark med hensyn til konsekvensere af deres 
strategi. 
 
 


